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Elérkeztünk a 2006 – 2010-es önkormányzati ciklus végéhez, itt az ideje, hogy a 4 éve 

megválasztott képviselő számot adjon a végzett munkáról… 

 

Az első hetek 

2006. október 1-jén volt a választás, 12-én pedig már képviselő-testületi ülés volt. Az 

ünnepélyes pillanatok után rögtön el is kezdődött az érdemi munka – határozathozatalokkal, 

rendeletmódosítással. Ekkor szembesültem először azzal, hogy az öntudat, miszerint „én majd 

megmutatom, hogy lehet ezt jobban is csinálni”, nem elég. Hamar rá kellett jönnöm, hogy 

csak nagyon sok munkával, felkészüléssel lehet sikert elérni, s még a sok lelkiismeretes 

munka mellett is lehet kudarcot szenvedni. Az önkormányzati törvény (Ötv.) meghatározza az 

önkormányzatok feladatait a helyi szolgáltatások tekintetében, melyeket azok a lakosság 

igényeinek figyelembe vételével, az anyagi lehetőségeiktől függően látnak el. 

Egyszerű állampolgárként nagyon egyszerűnek tűnik a dolog: „Nekem problémám 

van, tessék megoldani!”  A körzet egyéni képviselője azonban  aki a jogszabály szerint a 

település egészéért vállalt felelősséggel kell, hogy képviselje választóinak érdekeit  máris 

szembesül a kérdéssel: miből, honnan lehet rá pénzt szerezni, támogatja-e majd a képviselő-

testület? 

 

Az alábbiakban a számtalan meghozott intézkedésünk közül azokat igyekszem egy 

csokorba összefogni, melyek mind azt a célt szolgálták, hogy Vörösvár egyre rendezettebb, 

otthonosabb, szerethetőbb legyen.  

 

Sporttelep fejlesztése 

Már két hónappal megválasztásunk után, 2006 decemberében átadtuk a sporttelepen a 

műfüves labdarúgó pályát, melyet a szabadidős és versenysport céljait is szolgálja. Azóta a 

fiatalabb korosztálynak is készítettünk egy kisebb műfüves pályát, ami igen népszerű. A 

kihasználtság az átadás óta maximális.  

 

Intézmények fejlesztése 

2006 óta állandóan csökken az állami normatíva összege, ami azt jelenti, hogy az 

önkormányzatnak egyre többet kell a saját bevételéből az iskolák, óvodák működtetésére 

fordítani. Emellett mégis azt szeretnénk, hogy gyermekeink megfelelő körülmények között 

kapjanak magas szintű képzést, ellátást. Ezért az iskolák, óvodák épületeinek karbantartására, 



 

 

felújítására, a közművelődés körülményeinek javítására saját erőből több mint 40 millió 

forintot, pályázatból 6,2 millió forintot költöttünk. 

 

Járdák és parkolók 

Ezt a célt szolgálta az a képviselő-testületi döntés is, hogy a közintézmények jobb 

megközelíthetősége érdekében járdák és parkolók épüljenek melléjük. Így lett könnyebb a 

közlekedés a Rákóczi és Szabadság utcai óvodánál, a Schiller Gimnáziumnál, a Szociális 

Otthon előtt, a Szabadság utca elején a Kultúrháztól a Gimnáziumig. Aszfaltos járda készült 

ezen kívül a Napos Oldal környékén a Rákóczi utcában, és szilárd burkolatot kapott a Mozi 

köz is. A Fő utcán való átjutást segíti a pályázati pénzből megépített jelzőlámpás gyalogátkelő 

a Petőfi utcánál.  

 

Utcanévtáblák 

Nagy örömmel töltött el, amikor kikerült a 900 db tűzzománcozott, tartós kivitelű 

utcanévtábla, mert megkönnyíti mind a helybeliek, mind a hozzánk érkező vendégek 

tájékozódását, és szépek is. Ehhez jött még a 165 db sváb – német utcanév tábla kihelyezése, 

ami az utolsó pillanatban segít megőrizni a nemzeti emlékezés és a nyelv egy pici részét. Ide 

sorolom Andrush–Fóti Mária és Dr. Müller Márta vörösvári nyelvjáráskönyvének 

megjelentetését is.  

 

Civil szervezetek támogatása 

Eredményként könyvelem el, hogy civil szervezeteinket minden évben támogattuk, alig 

(csupán az inflációval) csökkenő mértékben, amikor már a kormány az önkormányzatokat 

sújtó politikája nagy terhetek rótt a költségvetésünkre. Nagyon nagy szükség van a civil 

szerveződésekre, ezért reméljük, hogy a Civilek Háza megnyitása is segítségükre lesz.  

 

Ösztöndíj 

A felsőoktatásban tanuló fiataljaink számára a Bursa Hungarica Felsőoktatási 

Ösztöndíjrendszerhez csatlakozva nyújtunk anyagi támogatást minden évben. 

 

Könyvtár 

2008-ban történt a Városi Könyvtár beintegrálása a Művészetek Háza Általános 

Művészeti Központ, Cziffra György Alapfokú Művészetoktatási Intézménybe, így bővítve a 

működés kereteit, jobban bekapcsolva a könyvtárt Vörösvár kulturális vérkeringésébe. Jövő 

nyárra elkészül a könyvtár épületének és udvarának felújítása, így ezt a kibővült feladatát 

rövidesen már méltó környezetben tudja majd végezni.  

 

Napos Oldal Szociális Központ 

A Napos Oldal Szociális Központban is történtek örömteli, szép események. 

Pilisvörösvár életében, és konkrétan ebben az épületben is meghatározó szerepet töltött be 

egykor a bánya. A bánya és a bányászok emlékére egy állandó kiállítás nyílt az intézmény 

könyvtárszobájában egy nagyon bensőséges ünnepség keretében, jelenleg pedig folyik egy 

Bányász Emlékpart kialakítása Bányatelepen, nem messze a Napos Oldaltól.  2009 júniusában 

az épület teljes akadálymentesítése történt meg, melynek eredményeként a fogyatékkal élők, 



 

 

valamint az idős emberek teljes biztonsággal és kényelemmel használhatják az épületet és a 

kertet. Még az a vágyuk is teljesült, hogy az Anna-napi bálon táncolhatnak a kertben, a 

leburkolt területen, a gyönyörű fáik alatt.    

 

Játszóterek, sportpályák 

Ezzel egy időben már épültek játszótereink, sportpályáink, parkjaink. Egymás utáni 

átadásuk minden helyszínen igazi ünnepet jelentett számunkra, s az ott a közelben lakóknak 

is. Most az egyik legnagyobb feladat: megőrizni a játszóterek épségét a rongálókkal szemben. 

Ez csak összefogással lehetséges, s példamutató magatartással. Az igazi eredmény az lenne, 

ha okos neveléssel ezeket a fiatalokat helyes irányba terelnénk.  

 

Tutajhúzó verseny 

Hagyományt is sikerült teremtenünk a most lezáruló ciklusban: a Pándi Gábor 

ötletéből született Vörösvári Tutajhúzó Versenyt. Az első versenyre 2007-ben, a Vörösvári 

Napok keretében került sor, s a sikerre való tekintettel az óta is minden évben vidám, 

közösségi esemény ez, ami felnőttnek, gyereknek egyaránt jó szórakozás. 

 

Nagyberuházások 

Jelenleg több nagy beruházás munkálatai folynak. A napokban megtörténik a Báthori 

utcai csapadékvíz-elvezetés műszaki átadása, s remélhetőleg ezzel egy évtizedek óta húzódó 

ügy végleg megnyugtatóan lezáródik. A Fő utcában folyik a Hősök terétől a Szent János 

utcáig a különböző légkábelek földbe fektetése, csapadékvíz-elvezetés megoldása, az 

ivóvízvezeték cseréje, a közvilágítás megújítása. Még idén elkezdődik a Városi Könyvtár és a 

Polgármesteri Hivatal felújítása, a Bajcsy-Zs. tér rendezése és az új Ügyfélszolgálati Iroda és 

Házasságkötő terem építése. Egy-két hónapon belül Megkezdődik a volt szeméttelep 

rekultivációja. A 2. fordulós pályázaton dolgozunk a szennyvíztelep bővítése és a 

csatornahálózat bővítése érdekében, valamint a Duna-Vértes társulás keretében dolgozunk a 

települési szilárdhulladékok kezelésével kapcsolatos pályázatokon. 

 

Megvalósításra váró tervek 

Vannak előkészített terveink is, melyek megvalósításra várnak. A megépítésük nagyon 

sokba kerül, de ahhoz még lehet esetleg pályázati pénzt szerezni Templom téri iskola, 

Szakorvosi Rendelő, bölcsőde).  Viszont a működtetés költségeit már az önkormányzatnak 

kell állnia. Például a bölcsődék esetében jelenleg az állami normatíva a 30 százalékot sem éri 

el. Ha tehát egy település most bölcsődét akar, akkor vagy a többi működési kiadása terhére 

teszi ezt (iskolák, óvodák támogatását fogja vissza, ami már most is alacsony), vagy a 

szülőkre terheli. Egyik sem jó megoldás. 

 

Összefoglalás 

Én úgy érzem  s bízom abban, hogy Önök is úgy érzik , hogy Pilisvörösvár az 

elmúlt négy évben sokat szépült, sokkal otthonosabb lett. Jó itt élni. Tudom, hogy nagyon sok 

probléma van még, ezeket is meg kell oldani, együttműködve, kölcsönös segítés, megértés 

alapján.  



 

 

Megragadom az alkalmat, hogy megköszönjem az elmúlt években felém érkezett 

bíztatásokat, ötleteket és építő kritikákat. Ha továbbra is megtisztelnek bizalmukkal, most már 

négy év tapasztalatával a „tarsolyomban” szívesen folytatom a megkezdett munkát. 

 

       Kimmelné Sziva Mária 

           alpolgármester  


